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 להעתיק או לעשות כל שימוש אחר ללא אישור, לשכפל, אסור להפיץ, כל הזכויות שמורות, עלון פנימי      

 2020חג שבועות יוני 



 2020דוד יוני   -עלון קיבוץ ניר

 1 תמונות מחג השבועות –השער  עמוד

 2 תוכן העלון

 3 לימור גינת – דבר העורכת

 4+5+6 שחם ושלמה –דוח מזכירות והנהלת קהילה 

 7 ובועז ויטמן אינדיךאשר  – י"צחעדכון מצוות 

 8 שאול גולומב –ר הכלכלי "היו עדכון משולחן

 9+10+11+12+13 הפקת חשמל סולארי פרוייקטמצגת 

 14+15+16 הילה דגני – תרבות תרבותתרבות 

 17 ספי פרי – עדכון על שיפוץ בית התרבות

 18 2020יוני  –יש לי יומולדת 

 19 ופירגוניםברכות איחולים 

 20 מליסה גופר –שנת מצווה 

 21+22+23 מראיינת אסנת דגני  -ראיון עם יפה יכין 

 24 ...ועוד הפייסבוקמרחבי 

 25+26+27 יהודית אייל –יוני בעשורים  –מהארכיון לעלון 

 28+29+30 ...משלנו –התחיל ונגמר בלבנון 

 31+32+33 מתכונים ועוד דברים עסיסיים, עסקים קטנים/יזמים

 34 מאיר גלמן – עצמאותמ עוד קצת

 35 לזכר חברינו

 36 ל"גורן ז פנקה –לזכר חברינו 

 37 אורי קלס – תשבץ הגיון – הוריקאן

 38 חידונים ותשבצים לילדים

 39 ילדי גן ניצן צופים בליקוי החמה

 40 .תמונות מבית התרבות לפני ואחרי –סיום  עמוד
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 לימור גינת –תוכן העלון 



 !שלום לכולם
אבל מקווה , לא היה קל לאסוף חומר לעלון והכל מגיע אליי ברגע האחרון.  עלון יוני יוצא אליכם

 !ותהנותקראו .  שמאמץ שווה והנה הוא לפניכם

 
 .תהנו. ואת המעיינות שלנו האסינצלו את .  שיהיה קיץ חמים ונעים בעמק שלנו

 .לא ברור איך ייראה ומה יהיה.  גם אם מתוכנן או לא מתוכנן –גם החופש הגדול בפתח 
 .כולנו צריכים להישמר עדיין מהקורונה כי היא כאן מסביבנו

 
שמוכנים  , שעוזרים בראיונות, רוצה להודות לאנשים הטובים שמציעים לי את עזרתם

 ...תמשיכו.  שמבקרים ושמפרגנים, וגם לאלה שמגיבים, להתראיין

 
להשקיע יותר בהעברת מידע לציבור   -שחם ושלמה  –מבקשת מעל דפי העלון מהמנהלים שלנו 

 .  תשקפו, תשתפו, תכתבו לנו קצת.  לא רק העתק הדבק לישיבות הקהילה. בעלון ובכלל
 .גם כעורכת העלון וגם כי שומעת את הציבור דורש את זה, כותבת את זה גם באופן אישי

 .מקווה מאד שתיקחו לתשומת ליבכם.  מגבש ויוצר אמון, זה משמעותי וזה מאחד, זה חשוב
הרבה יותר  , אני עובדת קשה מאד להוציא מידע דווקא מהמנהלים שאמורים להזרים את המידע

 .קשה ממה שאמור להיות לפי הבנתי

 
 ...אשמח לתגובה בעלון הבא

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 ...ותכתבו לי

                                                      

    7602125-050לימור גינת      
 meshek@nirdavid.org: מייל
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 לימור גינת –דבר העורכת 

 ,לכולםשלום  -והודעה מהנהלת הקהילה 
מי שנרשם לפני החודש הזה לא  כל . לאחר סיכום מול שחם חיוב על קבלת עלון יהיה פעמיים בשנה

 .עבור התקופה שקדמה ליוני יחוייב
 .אני מרכזת את הרשימות ומעבירה לדבי לחיוב

 
 מזכירת מנהלים –( קרונר) קנולענת 
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 שלמה ושחם  -דוח מזכירות והנהלת קהילה 



 5 2020דוד יוני  -עלון קיבוץ ניר

 שלמה ושחם  -דוח מזכירות והנהלת קהילה 

 ...  המשך
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 שלמה ושחם  -דוח מזכירות והנהלת קהילה 

27.5.2020 

 6/20 ישיבת מזכירות 

משתתפים: אריה ששון, אסתר שדמי, אלדד סברנסקי, דני קקון,  ניצן סגל, מירי דגן,  אייל פרי יואב  

 להב שלמה גלזר

  מנהל קהילה–מוזמנן קבוע: שחם 

  מרכז משק, שאול גולומב יו"ר עסקי  נוהר קרנץ רבטל–מוזמנים לפי נושאים: יפתח רונן 

:        

 5/20 – 4/20 – 3/20אישור פרוטוקולים .1

 אישור התקנת מתקנים סולאריים על גגות במגזר העסקי ומבני ציבור וקהילה. .2
 דווח עסקי והחלטות בנושא חלוקת רווחים לפי מדרג השימושים. .3

 החלפת דירות לנופש לקראת הקיץ .4
 

       

 

  אושרו. 5/20 -4/20 -3/20פרוטוקולים  .1
  שינוי המבנה הניהולי בקיבוץ  יובא מחדש לדיון4/20 בפרוטוקול 3הסעי  

  אושר לביצוע  יוצג לציבור מיקום המתקנים.–מתקנים סולאריים על הגגות  .2
שאול  הציג סיכום תמציתי של מצב המגזר העסקי והחלטת אגש"ח האחזקות לדחות את  .3

 לרבעון ה שלישי כשיתברר מצב ענ  התיירות שנפגע 2019חלוקת רווחי התיירות מ 

 קשה מהקורונה והסגר.  

 שהתבצעה עלפי מדרג השימושים לכל 2019שאול הציג את חלוקת רווחים לשנת  .4

 2016 -2012החברים . בנוס  דווח  על העברת רווח לחלוקה מעודפי מס בשנים 

 שיחולקו למי שהיו חברי הקיבוץ באותן שנים.

 יובא לדיון נוס  במזכירות.  מאחר וקיימת החלטת אסיפה השוללת –החלפת דירות נופש  .5

 אפשרות כזאת, במידה ותתקבל החלטה אחרת היא תובא לאישור האסיפה.

 

 שלמה גלזר

 יו"ר המזכירות
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 ובועז ויטמן אינדיךאשר  – י"צחדוח צוות 

 , חברי ותושבי ניר דוד שלום

בימים אלה אנו מצויים בשגרת קורונה תוך הערכות לאפשרות של התפרצות גל שני  במאמץ למנוע התפשטות   

 .  של נגיף הקורונה

קורונה שטיפל בצרכים ובבעיות שעלו בתחומים שונים ובהתאם   י"צחבתקופת הסגר פעל באופן שוטף פורום 

גדי ורקפת הינו  , רותי , דליה , שחם, יחד עם חברי הצוות שלמה , פורסמו הנחיות וסיכומים לידיעת הציבור

 .פורום זה יופעל מחדש אם יידרש. שותפים לקבלת ההחלטות

מערך  , וגיל טובין  ורולקרגליה , שמרית ויינר, הזדמנות להגיד תודה למערך הסיוע שהתגייס בהובלת נוי גינת

לפנות כביסה ולעזור בתחום הטכנולוגי  , ארוחות מחברותא , אשר דאג מדי יום לספק קניות מהכולבו 

צוות התרבות בהובלת הילה דגני ולירון ויטמן הובילו אירועי  . לאוכלוסייה הוותיקה ולמי שנדרש להיות בבידוד

 .  תרבות ויוזמות ברוכות לשמירת הקשר בקהילה

, ההתגייסות המרשימה מכל שכבות הגיל לכל משימה , בימי הסגר קיבלנו עדות מנצחת מהי חוסנה של קהילה 

,  אם בסיוע לאוכלוסייה הוותיקה ולמי שנדרש להיות בבידוד ואם בפעילות הפעלתית של הכנת שיעורי זום 

 !תודה גדולה לכל מי שלקח חלק , פעילות כושר ועוד יוזמות יצירתיות , חידונים 

על כך ,לרונן ולצוות חברותא על שיתוף הפעולה ההדוק , לרונית ולצוות הכולבו , תודה גדולה לאליסיה 

 . שהמדפים בכולבו היו תמיד מלאים והאוכל בחברותא חיכה חם וטרי מדי יום

 .ושי צנוע למערך המתנדבים וכמובן לנעורים שקפצו לכל משימה בהולצרקיימנו ערב הוקרה שכלל ארוחת ערב 

זאת כחלק מהכנה לגל נוסף , במהלך החודש האחרון קיימנו תהליך הפקת לקחים כולל תאום מול גורמי המועצה

 .י"הצחשל התפרצות ולשיפור מנגנון 

עם גרור כיבוי חדש שזה עתה קיבלנו לעזרה   שרמןחשוב לציין שבמהלך אירוע ההוקרה סייעו אלון כהן ואורי 

 !תודה רבה על ההתגייסות המהירה , בכיבוי שריפה שפרצה בישוב מירב

כקהילה חשוב שנדע לנהוג בסובלנות גם כאשר נדרשים לקיים הנחיות שלא תמיד נוחות לנו כדי לשמור על טובת  

 .  הציבור

,  אנו קוראים להמשך שיתוף הפעולה של כולם תוך שמירה על האוכלוסייה הוותיקה ועל האוכלוסייה שבסיכון 

 !התברכנו בקהילה מגובשת וחזקה שמוכנה לכל אתגר 

      
 0502188900בועז  ויטמן   
      
 0529434353 אינדיךאשר  
      
 ניר דוד  י"צח          

                        zahinird@nirdavid.org  
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 שאול גולומב –ר הכלכלי "משולחן היו

       18.6.20 

 במשקמהנעשה  –ח לחברים "דו
 

יחד עם זאת ניתן כבר אחרי  . של מגפת הקורונה מלווה אותנו בימים אלה" גל שני"אי וודאות וסיכון לפריצת 

 .  חצי שנה לאפיין את השנה ולנסות ולחזות את תוצאות שנה זאת

האחזקות של הקבוץ ידון ויאשר את הדוחות הכספיים  ח"אגש.  2019בחודש הקרוב אנו נסכם סופית את שנת 

 . הדוחות יוצגו לאחר מכן באסיפה הכללית של הקבוץ. של הקבוץ לשנה זאת

 :על הנעשה במשק

כל השטח המזרחי של הקבוץ משתנה  . העבודות לפיתוח תשתיות השכונה החדשה והגשר מתבצעות בקצב מלא

תוך כמה חודשים אנו נראה כבר לפנינו מראה חדש שלא מזכיר כלל את חוות ההודים שהייתה שם  . לנגד עינינו

 .שנים 10רק לפני כ 

כחלק מתשתיות השכונה החדשה אנו מניחים בקרוב קו מי שתיה חדש שיעבור מדרום לקבוץ דרך חלקת הזיתים 

 .בימים הקרובים יונחו גם קווי האספקה של החשמל והתקשורת לשכונה. מתחת לגשר החדש האסיויחצה את 

ישירות למכון שאיבת   ונירעותקכמו כן מתבצעת בימים אלה עבודה של חיבור קו הביוב של השכונה החדשה  

ממזרח לבית הקברות דבר הדורש  האסיהקו חוצה את . השפכים המרכזי הממוקם ליד בית הקברות של הקבוץ

 .הטיה זמנית של מי הנחל כפי שנעשה בגשר

קדוח  . בתקופה הקרובה בכוונתנו לחבר את מערכת מי השתייה של הקבוץ לקידוח רוויה במקום לקידוח שוקק

כולל העיר )רוויה נמצא בדרום מזרח העמק לרגלי הגלבוע מספק מי שתיה באיכות משופרת לרוב יישובי העמק 

 .  ג לליטר"מל 350ג לליטר במקום "מל 50רמת המליחות של מקור זה היא (. בית שאן

 לנירעותקמערכת קרקעית שתספק חשמל  –תכניות להתקנת מערכות סולריות בשטח הקבוץ  2לאחרונה אישרנו 

 . תכנית זאת תוצג בקרוב לציבור. ומערכות סולריות על גגות לולים ומבנים בשטח הקבוץ

נראה שתוצאות  . המפעל ממשיך בעבודה סדירה תוך קיום נהלי עבודה מותאמים לדרישות הקורונה – נירעותק

 .2019שנה זאת יהיו דומות לשנת 

רוב העובדים חזרו לעבודה ואנו מצפים שהפעילות . חזרה לתפקוד מלא( כפי שכולנו רואים)הפעילות  –תיירות 

 .המוגברת המאפיינת את הימים האלה תחפה חלקית על שלושת החודשים בהם התיירות כמעט שלא עבדה

ההוצאות . 27פ תקנה "הפעילויות החקלאיות שלנו נמצאות בימים אלה תחת איום של עלית מחירי המים ע

הדיונים בנושא זה עדיין לא הסתיימו . הנוספות שיהיו לנו כתוצאה ממהלך זה יהיו בסדר גודל של מיליונים

 אולם די ברור לנו כבר שמהלך זה ידרוש מאתנו התאמת הפעילות החקלאית שלנו למציאות זאת  

 .  פ ההנחיות"אני מאחל לחברי הקבוץ ותושביו שמירה על הבריאות ועל תקנות ההתנהגות ע

 

 שאול גולומב                                                                                                              
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 תרבות, תרבות, תרבות

 :מה היה לנו

. עקב סגר הקורונה, חגגנו השנה את שבועות במסגרת שונה ומיוחדת

פיקניק  , כאשר כל שכונה יזמה והפיקה תוכן קהילתי, התחלקנו לשכונות

הטקס המרכזי נע בין  . כל שכונה בהתאם להרכבה הקהילתי, משותף ועוד

 .השכונות

כל  . שמח ומקורי, אני חשה שכנגד כל הסיכויים הצלחנו ליצור חג אינטימי

 .התגייסותם של רבים וטובים מקהילתנו אילוליי, לא היה מתאפשר, זאת

   -תודות

 .  ויטמןדני פרידמן ולירון , גלי עסיס: לרכזי החג הנהדרים

שרון  , עמרם שורר, שחר גורן, כרמלה כרמל: לכל מכיני ותומכי החג המרכזי

אלון , מאור עדי, ליאור ברייר,  זהר דגן, צליל יעקובי, ביכובסקייונתן ,  גורן

 .טל-רב

יערה  , עינב, נמרוד, אביגדמעין : הטקס המרכזי ומופיעילכל משתתפי 

 . מאי סגל ותום תמיר, ואדווה ווגנר

מליסה :  ואירגנולקחו אחריות , הפיקו, לרכזי התרבות השכונתיים שיזמו

דני  , כרמית מוזר, אייל עדי, וטל דגני קרנץנוהר , ליאת וגיל טובין, גופר

 .הרקיד והופיע, בישל, עזר, לכל מי שתרם, וכמובן. פירדמן

 

הילה  ,  טל שיפוני, סברנסקיאלדד ודגנית , לימור גינת: לרקדנים המהוללים 

 .זמלןאמנון טובין וחגית , גלי עסיס, רינה יואל, גלעד זהר, גלמן

 .ויטמןעל הגלגלים בניצוחן של כרמית מוזר ולירון  שליהטטו' לילדי כיתות ו

 .לדורה ברק הצלמת שלנו ולשמוליק גרמה צוף הגברה

 



 -ולתוכניות הקיץ 

ומצד שני אין לדעת האם מאיים עלינו סגר , מצד אחד הסגר הסתיים, ימים מוזרים נופלים עלינו

 .ודאות זו  אנו  ממשיכות לפעול ולקדם כמה נושאים-בתוך אי. קורונה נוסף

כי , הכבד והרגליים, אז הכינו את הבייביסיטר,  קרנבל לטיני -" פורים חליפי"מסיבת   -. 3.7ב 

הפתעות קוקטיילים וסלסה  . אמנם פורים עבר אבל אנחנו לא נוותר על המסיבה השנתית שלנו

המסיבה מיועדת  ! שימו לב. בחדר האוכל 21:00, ביום שישי!  . בואו מחופשים! מחכים לכולם

 !לתושבי הקיבוץ בלבד

 ":יום הספר"יתקיים  11.7ב 

תינתן  . בו יהיה שוק החלפת ספרים , 12:00- 9:00בשבת בבוקר נקיים הפנינג בחדר אוכל בין 

  הספריהאל מרפסת , (5.7החל מה )אופציה להביא את הספרים למסירה בשבוע שלפני האירוע 

ניתן גם להביא את  . אנו נמיין את הספרים ונציגם לציבור ביריד. שם יחכו לכם ארגזים ריקים, 

-האירוע מיועד לתושבי וחברי ניר. ואנו נדאג למינם במקום, הספרים למסירה בעת היריד עצמו

 .דוד בלבד

 .  דוכני מכירת ספרים חדשים ומוצרי נייר,  במהלך היריד תועלה הצגה לגיל הרך

  אמהותעל , "שעות ביום 4"פלין מחברת הספר 'הרצאה מפי אוריאן צ, 20:00בערב בשעה 

 .בתקופת החינוך המשותף

שירה בציבור וחופה  : בתוכנית. בהולצרנחגוג בהפנינג אהבה , חג האהבה,  3.8בטו באב 

זוגות שמעוניינים להשתתף מוזמנים . קהילתית לזוגות מהקהילה שחולמים לחדש את נדריהם

 (.קרונר)  קנולליצור קשר איתי או עם ענת 

על הדשא וארוחות קהילתיות בחוף ' סרטי יום ה, כגון, הקיץמתוכננים אירועים נוספים במהלך 

 .הילדים

,  להציע רעיונות ועוד, להתנדב נות/מי שמעוניינים. אנו מתחילות להיערך לחגי תשרי, כמו כן

 . אליימוזמנים לפנות 

 :עדכונים נוספים מהשטח 

.  ליד מבנה הנהלת הקיבוץ, משכן זמני( הפאב) צ"החלאחר חודשים ללא בית נמצא למועדון 

לצייד ולרהט את המקום , בימים אלה עובד צוות מתנדבים נמרץ וצעיר בניהולה של מישל כהן

 .לקראת פתיחתו הקרובה

 .שאיתהתודה מקרב לב למישל כהן והצוות 

יפה  . ביום הזיכרון נשמטה מהתודות תרומתה הגדולה של יפה יכין שעומדת בראש ועדת הנצחה

 .   עושה מלאכת קודש ואנו מודים לה על כך, בעזרת אמוץ
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 ספי פרי –עדכון משיפוץ בית התרבות 

 6.20-15  -התרבות עדכון משיפוץ בית 
 

 .תהליך השיקום של בית התרבות מתקדם 
 ,  אחרונים במספר מקומות פינישיםלמעט , פינוי וניקוי האולם הסתיימו למעשה

 .הפאב שספג את הפגיעה הקשה ביותר ודורש טיפול יסודי יותר איזורבהם 
בתכנון . קולף  כחלק מההכנה לגג החדש שייבנה, חומר הבידוד שנפגע מהחום של השריפה. גם על הגג בוצע ניקוי

 . צפוי הגג לשוב לצורתו המעוגלת והמקורית, המחודש
  יכופהבעתיד הוא . פנים האולם נאטם בצבע לבן מיוחד שתכליתו הוא לאטום את שאריות הפיח שנדבקו לבטון

 .על ידי ציפוי אקוסטי של הקירות והתקרה
  

 .גם הקיר הדרומי שניזוק בשריפה פורק לרבות מערכת האלומיניום שהייתה שם בעבר לפני שנבנה הקיר
,  הוא נעזר ביועצים מקצועיים בתחומי האקוסטיקה. האדריכל יזהר קדמי החל בתכנון האולם המחודש, במקביל
כל זאת  , נגישות ועוד, בטיחות , מים, גילוי וכיבוי אש, המיזוג, המולטימדיה והסאונד, הבמה, התאורה, החשמל

 .עיצובי ועדכני ככל שקיים וניתן, כדאי לתת מענה מקצועי
בציפוי אלומיניום דקורטיבי ייעודי שנותן מענה גם לאיטום   ויחופה, הגג כאמור ישוב לצורתו העגולה והמקורית

 .וגם לבידוד התרמי
 

 .גם החזית הדרומית צפויה לשוב למקור ותקבל ויטרינת זכוכית כזו או אחרת
 .צוות השיקום מתכנס כל שבוע ומתעדכן במהלכים שנעשים ובתוכניות קדימה

 .וכן עם צוות התרבות, לפני כל התקדמות משמעותית אנו מקיימים דיונים בוועדת התכנון
 . נציג אותן לציבור , כאשר התוכניות יהיו מגובשת יותר, בהמשך

הפנימי   מצידו צפיהלרבות זוויות  מימדיש היום להטוטי מחשב המאפשרים להתרשם מתכנון האולם בתלת 
 . מכיוונים ומבטים שונים, והחיצוני 

 
 .בבוא העת נזמן את יזהר להציג ולהסביר לציבור את התכניות

כיוון שההתקדמות בעבודה קשורה לתיאומים עם נציגי הביטוח השונים וכן עם  , קצת קשה להתחייב ז"הלולגבי 
 .מוסדות הקיבוץ

      
 ספי פרי         

 ...תמונות נוספות תוכלו למצוא בדף האחרון של העלון
 

 .והצבעוניתמונות של יום השריפה מול תמונות של המצב כיום מצורפות בעמוד האחרון 
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 :מספרים ועונים לשאלות העורכת, חוגגים עשורים מאחלים
 

 ...הם עונים, אני שואלת
 ?מה אתה מאחל לעצמך. 1
 ?מה אתה מאחל לקיבוץ. 2
 ?שלך לעשור הבא בתיכנוןמה . 3
 ?איך אתה חוגג או חגגת. 4
 י אותנו במשהו טוב שקרה/שתף. 5
 , צימר/מלון, בילוי, אוכל, סרט, טיול –לך לאחרונה   
 .מוצלחתקנייה   

 70בת   – ווגנרטדינה 
 .חלומותיילעצמי בריאות והגשמת מאחלת .  1
 , שבושנראה בכל אחד את הטוב מאחלת .  2

 .הואכל אחד על היותו בתוכנו  שנאהב ושנכיל    
 להיות בריאה ולרוות נחת ממשפחתי  רוצה .  3

 .ומעצמי     
 לי הפתעות שונות  מתוכננות .  4
 והיה  אושר לאנשים שאני עובדת איתם גרמתי .  5

 .כיף     

 40בת  –אלה פרג 
  . לעצמי לראות את הטוב ולהעריך את הישמאחלת . 1

 ...שזה עושה את כל ההבדל בחייםמסתבר     
 לעזור כשצריך ושנשחרר את  , שנדע לפרגן אחד לשני. 2

 ....השיפוטיות    

 . וכושרמלאת שמחה  50להגיע לגיל . 3
 כבר שבועיים מקבלת כל יום ברכות מהילדים ליומולדת . 4

 והופעהמזה מתוכנן יום כיף עם תומר וגם פיקניק וחוץ     

 וכמובן טיול משפחתי מבית היוצר של סבא  ", עם חברות    

 ".בני    
הרווחתי זמן בית ומשפחה קסום   -חוויה של פעם בחיים . 5

 ...(אפילו שעבדתי מהבית תוך כדי)בימי הקורונה 

 2020אפריל  ומאי  ... יש לי יומולדת

 :ב'יראיון עם מסיים 
 ...אז רציתי קצת לשמוע ממך, ב'יהקרובים אתה מסיים בימים  -ניר 

 ?בן כמה אתה ושל מי אתה.  1
 ?מה התכניות שלך לעתיד הקרוב.  2
 ?שלנומה אתה חושב על הקיבוץ .  3
 ? מה אתה חושב בני הנוער שלנו ומה אתה מאחל להם.  4
 ?איך אתה רואה את עתיד הכדורסל פה באזור -ככדורסלן מובחר ואיכותי .  5
 ?ובאיזה מגמה למדת? ס גאון הירדן"איך אתה מסכם את שנותיך בבי.  6
 ?איך חוגגים מסיבת סיום בצל משבר הקורונה.  7
 

 ...כל אני שמח להתראיין לעלון הקיבוץ המעולה שלנוקודם 

 .בנם של נחשון וכרמית האחת והיחידה 18-לנושק  17בן  נגלרככה אני ניר אז 
 .בקיץ ולאחר מכן מתחיל שנת שירות בתל אביב  להנותאני מתכנן  ב'ישסיימתי אחרי 

בעוד . בין אם האנשים המדהימים ובין אם ההווי והנוף!! חושב שהקיבוץ שלנו הוא המקום הכי טוב בארץאני 
 .  כמה שנים אני רואה את עצמי מקים פה משפחה לתפארת

 .  נוער שמרגיש שייכות לקיבוץ ולקהילה גם אם לפעמים יש רוח שטות, שבארץהנוער פה הם מהאיכותיים בני 
 .תלוי בכמות ההשקעה והרצון הכלהמעיינות הוא המקום המושלם בעיניי לשחקן כדורסל צעיר אך עמק 

 .וחברים לכל החיים והכי חשוב בגרות מלאהחוויות שנים בבית ספר אני יוצא עם ערכים  6לאחר 
 .מסיבת הסיום לא נעשה בתור הצגה כמו כל שנה אלא בסרט והחגיגה עם החברים תהייה בהמשךאת 

 .ואל תשכחו יש עבר ויש עתיד לב פועם בניר דוד, הפנייהאני מודה לעורכת עלון הקיבוץ לימור גינת על לסיום 
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 ופירגוניםברכות איחולים 

 :  דבר העורכת         
 ...השתפר החודש והפירגוניםדף הברכות האיחולים 

 ...הלוואי שימשיך כך

זה נעים לכולם   –תשתפו , תברכו, תודו, תאחלו, פרגנו –חברים 
 !  וזה בחינם

זה יכול להיות  רק איזה .  זה לא חייב להיות עמוד וגם לא חצי
וזה גם הדבר  .  קטן עם משפט או שניים או שלושה וואטסאפ

מה  -זה ברגע ... יאלללהאז , היחיד שיכול להיות אנונימי בעלון
 ...ותלחצו שלח בוואטסאפתכתבו ...שעולה על דעתכם

יונתן וכל צוות  , גדולה לאלוןתודה 
שעובדים קשה ולא שוכחים  , ש"הגד

לפנק את כל התושבים בעגלות  
אין כיף גדול יותר  . עמוסות כל טוב

הודעה על עגלת   בקהילנטמלקבל 
שעועית ועוד ולראות  , אבטיחים, תירס

איך תוך דקות נהיה סביב העגלה  
 .מפגש קהילתי שמח וטעים

 ...מכולנו

,  שלנו הבטחוןאסטלה וכל צוות , לגדי
שעה  , שעומדים על המשמר יום יום

.  שעה ודואגים לשמור עלינו ועל ביתנו
מעריכים מאוד את העבודה הקשה  

במיוחד בתקופה  , והמתסכלת
תהיו חזקים ותזכרו  . המאתגרת הזו
 .מאחוריכםשאנחנו תמיד 

 ...מכולנו

מזה כמה חודשים הפכנו למשפחה ללא נהג  
בית אך הצורך בהגעה למקומות בסביבה 

בצר לנו פנינו לשרה גונן אשר עזרה  . ממשיך
רשימת נהגים מתנדבים בסבב  באירגוןלנו 

אך לצערנו אנחנו זקוקים  . לימי ג בשבוע
להסעות נוספות והפניה שלנו למתנדבים  

רות רבים  /חברים. נוספים הינה ללא הרף
 .מתנדבים לעזרתנו ועל כך רוב תודות

אנחנו מוצאים עצמנו בקהילה תומכת    
.  להעזרעוזרת ונוטעת ביחיד הרגשה שיש במי 

 .הרבים ות/למתנדביםתודות וברכות 
 חנה מאירי
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 מליסה גופר –" נחלים"טיול לילה שנת מצווה קבוצת 

  –' יצאה חבורה של שמונה נערים ונערות משכבת ז 4.6חמישי ביום 

 ,  איזמירליסער והדר , שלו נמרי, רוטמןיובל , סלוסרותם , נח להב, מתן עסיס, גופראסי 

 . חווריםליל ירח מלא בנחל לטיול ההורים עם 

עם אור הבוקר  . והחבורה יצרו אוירה טובה  וחוויה מרגשת הפוייקה, האוירמזג , המואר להפליאהמסלול 

נסענו  , לאחר טקס חגיגי בנוכחות  קהל יעלים מקומי. בן גוריון לתצפית על הזריחהלקבר עלינו !(  05:30)

 !!!בתקווה שהמסורת תימשך. עייפים מאוד ועם טעם טוב, חזרה הביתה
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 אסנת דגני: מראיינת –ראיון עם יפה יכין 

 דוד-עלון ניר                                       .....   גליון מספר 

   

 ...  המשך

                                           

 פגשתי את יפה בביתה היפה והמשופץ, והיא ענתה על כל שאלותי באדיבות ובפירוט.

 ספרי במספר מילים על עצמך:

 ילדים 3. במקור אני מאשדות יעקב איחוד, נשואה לאמוץ יכין, אמא ל 1976אני בניר-דוד משנת  

 וסבתא גאה לנכד מדהים, בנו של אילן בכורי. 

 ספרי לי קצת על תפקידך כאחראית על ועדת הנצחה:

לתפקיד הזה נכנסתי כאשר החלפתי את חיה מוזר, בהתחלה ביחד עם סמדר יחיאלי, ובשנים 

 שנים. כאשר לצידי סמודי 10האחרונות עושה אותו עם אמוץ בן-זוגי כשות  פעיל, כל זאת כבר כ 

 ועמרם שורר מתפקדים כצוות יועץ ופעיל.

 איך מתנהל בפועל התפקיד:

כשאדם נפטר בקיבוץ, אני נקראת לעזרה. ואז מתחיל הסבב של מד"א, משטרה, פינוי לבית חולים 

ואחרי זה פגישה עם המשטרה לקביעת נוהלי ההלוויה. למחרת מתחיל ארגון הטקס עצמו, הטיפול 

 בקבר, בפרחים, הגברה וכן, תיאום וארגון צוות אנשים שיעזרו בהטמנת המת. 

ההספדים הנקראים בבית הקברות הם בעיקר ע"י המשפחה ובתיאום איתה. לאחר ההלוויה, נערכת 

 קבלת פנים למשתתפי ההלוויה והמשפחה. 

במהלך השבעה אני מבקרת את המשפחה לברר צרכים שונים ולראות באם חסר משהו  - עוזרת 

כמידת יכולתי. לאחר השבעה המשפחה ואני נפגשים עם איש המצבות וקובעים את הנוסח שנכתב 

על המצבה לפי רצון המשפחה. התשלום למצבה הוא על חשבון הקיבוץ, מה שנדיר כבר בקרב 

 הקיבוצים המתחדשים.

 איך מתקיים הקשר עם המשפחה שנפטר לה אדם יקר:

בדרך כלל, אם אדם חולה בבית או בבית הבריאות, אני כבר בקשר איתו ועם משפחתו עוד לפני 

הפטירה. במקרים האחרונים שהיו בקיבוץ, הייתי איתם בקשר הדוק לאורך כל החודשים האחרונים 

לחייהם. בדרך כלל אני משתדלת להיענות לכל בקשה ורצון במסגרת המגבלות הקיבוציות שיש לנו. 

 יש לציין כי משפחתו של אדם שנפטר מקבלת סכום נכבד מביטוח לאומי, לשבעה, לשלושים ולשנה.

נוס  לכך, ממי ארזי שאחראי על הנוי במקום, מטפח ומתחזק את בית הקברות, מטפל בדשאים 

ובנוי, ודואג לניקוי הקברים פעמיים בשנה. אנחנו מתקנים ומתחזקים את המתקנים, כגון השירותים, 

  ושנה. בקיצור, נענים בחיוב לכל בקשה.30דואגים להגברה וציוד לאזכרות וימי 

כמו כן, אנו כבר שנים רבות מכינים את בית הקברות ליום הזיכרון, מקבלים את החיילים שמגיעים 

לטקס. ביום הזיכרון עצמו אני בד"כ באשדות, אבל יש לציין את עמרם שורר שתמיד נמצא שם לעזור 

 ולטפל בכל הפרטים הטכניים של הטקס, והכל בהתנדבות ומכל הלב. 
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 ...  המשך

 אסנת דגני: מראיינת –ראיון עם יפה יכין 

 איך מתקיים הקשר עם מוסדות הקיבוץ:

בתקופתו של מושקו, היתה לי תמיכה ועזרה, בלתי רגילה. הוא גם באופן קבוע היה בא בעצמו לעזור 

בהלוויה בחפירה ובהטמנת הנפטרים. הרגשתי שיש לי עם מי לעבוד. לצערי הרב, עם ההנהלה 

העכשווית יש פחות קשר והשתתפות, לדוגמה, כשהדסה רון נפטרה, ההלוויה התקיימה בתקופת 

הקורונה, ונאלצנו להתארגן ביום אחד ובלחץ רב. א  בעל תפקיד בקיבוץ לא הרים טלפון לשאול 

ולהתעניין, ולא היתה גם הגשת עזרה בכלל, בעצם נותרנו, אמוץ ואני לארגן ולנהל את ההלוויה לבד. 

 קשה לי התחושה שאין לי עזרה ותמיכה מצד הנהלת הקיבוץ.

 מה היית מצפה, ליותר עזרה בפועל, לגיוס אנשים, לתמיכה מוראלית?:

מה שהכי מטריד אותי, זה חוסר הקשר בין ההנהלה לבין מה שקורה בשטח. אני לא צריכה טפיחות 

על השכם, אלא עזרה בפועל לארגן קבוצת אנשים שיעזרו לנו בקבורה. היום זה נופל על אמוץ, 

 + שיבואו ויתנו כת  וזה 30-50 ( ועוד כמה "קשישים". אני מצפה מבני ה 71)להזכירך הוא כבר בן 

לא כל-כך קורה. כנ"ל נחוצים אנשים/נשים שיתגייסו להכנה  ותפעול האירוח לאחר ההלוויות, אם יש 

מי שמוכנים לעשות זאת מתוך רצון ולא כנטל, אני מאוד אשמח שיהיה לי מאגר של אנשים זמינים 

שניתן לפנות אליהם בעת צורך.                                                                                      

)ובמאמר מוסגר: האם אבדה לנו הקהילתיות עד כדי כך שאין מי שיטה כת  בקבורת אחד מאיתנו- 

 א.ד.(.

להבדיל, אני רוצה לציין את המשפחות שאני עובדת  ונפגשת איתן, שמהן אני מקבלת הערכה 

 והוקרה  על המאמץ וההשקעה שלנו. 

היום אנחנו לקראת ארגון וכתיבה של תקנון מחודש לכל נושא ההנצחה בקיבוץ, כיון שמה שיש כבר 

לא רלוונטי לימינו. לפני כמה חודשים נקבע צוות הכולל את סמודי, רמי דגני, עמרם ואני, שאמור 

לבנות תקנון חדש המתאים לקיבוצנו ושיהיה מקובל על כולם. התקנון יקי  הלוויות, תקציבים, 

הרשאת קבורה בבית הקברות שלנו ועוד. עד היום, אם המת היה בעל קרבה ראשונה )הורה, אח 

וכד'( היה ניתן לקבור אותו פה, היום השתנתה המדיניות )הרגולציה ( ויש לוודא זאת עם משרד 

 הפנים. אנחנו חייבים לעמוד בתקנוני המדינה, כדי שנמשיך להיות בית קברות מוכר על ידי המדינה.

 לפני מספר חודשים הועבר בית קברות לאחריות המועצה האזורית, מה שעוזר  בקבלת תקציבים 

לתפעול המקום מהמועצה האזורית והדתית. הקמת השירותים, הבירזייה, מגרש החניה ותיקון 

הסככה, רכב לבית קברות, בכל אלה נעזרנו בתקציבים מהמועצה והמועצה הדתית, ואני מאוד מודה 

 להם על כך. 

חשוב לי להוסי  שאני עושה את התפקיד הקשה והמאתגר הזה לזכרה של אמא שלי ז"ל, שכל 

שנות חייה הבוגרים היתה אישה צדקת שתמיד עזרה לאנשים הבודדים בקיבוצה, אם זה בישיבה 

בבית חולים, אפיית עוגות, טיפול בילדים ועוד. כמה שנים לפני מותה היא אמרה לי: "יפה תזכרי 

תמיד לעזור למי שאין. כשיש שמחה תמיד יש קופצים, כשיש דברים קשים, נותרים לבד." ולכן אני 

עושה את התפקיד הזה. לא תמיד זה קל לי, אבל אני עושה את זה כבר המון שנים כשצוואת אמי 

 לנגד עיני, ולכן אני ממשיכה.
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 יש משהו חשוב שהיית רוצה להגיד לסיום:

בתקופה האחרונה אמוץ ואני מרגישים כעס רב על הנהלת הקיבוץ ביחס למה שהיה עם גוני בליל 

הסדר. הרגשתי שלא דיברו איתנו, לא ביררו, לא שאלו ולא הקשיבו לנו. חשתי שקיבלנו יחס לא הוגן, 

נפגענו מאוד. בפעולות שננקטו כלפינו, גרמו לנו כמשפחה להגיע למצב של קושי ועצב רב. יחס כזה 

א  הביא לכך שסיימתי את תפקידי כאחראית על חדרי האירוח, לא אכנס לפרטים, אבל גם כאן 

 הרגשתי שנהגו בי לא בהגינות.

 לסיום משהו חיובי?

 אני נמצאת בקיבוץ עשרות שנים, ילדי נולדו והתחנכו פה, אני מעריכה ואוהבת את האנשים בקיבוץ, 

יש לי חברים טובים כאן ומשפחה. להוציא את התקופה האחרונה, טוב לנו פה. הקיבוץ הוא יפה 

 ונעים, יש כבוד למבוגרים, יש שותפות ואחריות קהילתית. אני מקווה מאוד שכך גם נמשיך.

תודה רבה ליפה על השיתו  והכנות. מקווה שתמצאי את הכוח והמקום בליבך להמשיך ולתרום 

 לקהילתנו.

 אסנת דגני: מראיינת –ראיון עם יפה יכין 
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 ...ועוד הפייסבוקמרחבי 

 . הפרטי שלה בפייסבוקמפרסמת פה פוסט שדורית דותן העלתה בערב יום השואה 
להנצחת השואה בקיבוץ לוחמי הגטאות וביקשה רשות לתלות את  המוזיאון האוצרת של אליה התקשרה למחרת 

וכמובן גם כאן אצלנו , במוזיאוןכמובן שדורית הסכימה ומילים אלה מפורסמות .  זה על אחד הקירות במוזיאון
 :בעלון

  :הפייסבוקועוד מרחבי 
 :"בדלתיים סגורות"נכתב בקבוצה בשם .  קראתי ולא יכולתי להישאר אדישה ולא לשתף: דבר העורכת

 
 !ספורט בניר דוד ובמעשה כל כך אנושי הוא קנה את ליבי' מרכז הולצר'עומר הבעלים של  זהו 

 ...והקשיבמספר מילים פתאום הוא עצר אותי  איתוחזרתי מאימון בוקר ביום שישי האחרון החלפתי 

 :שיחה בין אב לבנו הנכהשמענו 
 "אבא אני רוצה חטיף"

 !אקנה בפעם אחרת. ארנקכרגע אני בלי , מצטעראני 
 !לעמוד בפניו של הילד והכניס אותו לתוך הקיוסק ונתן לו לבחור ככל העולה על רוחו יכלעומר כנראה לא 

 וכשהאח הקטן ביקש גם הוא  
 "שמח ילדים זה התענוג שלי"עומר לא מצמץ כי ל

 !אמר לי
 :שמישהו שעמד שם רצה לשלם עומר הגיב

 "תשאיר לי את המצווה אצלי"
 !ענק פירגוןלמלאך הזה מגיע 
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 יהודית אייל – יוני  בעשורים –מהארכיון לעלון 

 ...  המשך

)                                                (

 הקיבוץ אישר את הצעת התכנית להתרחבות המחנה לעבר "                         "

 ההחלטה ,סי. אם כי התכנית לא עוררה התלהבות כללית והיתה אפילו התנגדות נמרצתאה

כנראה מחויבת המציאות. זוהי קפיצה נחשונית שתדרוש מאתנו מאמצים רבים. נאחל לעצמנו 

שנדע להתגבר על כל המכשולים 

)יחזקאל פרנקל( נמשכים הבירורים לתיקון התכנית של המחלקה הטכנית              

 דחוף ביותר כי אחרי חתימת החוזה המעבר. של הנחל לצד השני מעברלהרחבת הנקודה בקשר ל

יה ע"י "סולל בונה" וכן גם שתסודר מראש יעם המרכז החקלאי איננו רוצים לעכב את הבנ

מערכת החשמל, המים והביוב ותכנית המעברה שתקשור את שני גדות הנחל. 

)                                                                      ( 

 

      (

         

           

)                                     

ך  עם סיום שני המפעלים התנועתיים בתחום ה"ספר        "         "        "

 ספרים. שנרכשו ע"י ועדת החברים וועדת הקשר. לפי 460לחבר" מתברר כי השנה נוספו לחברים 

 ספרי אמנות, 75. במקום שני 105 –המדורים מופיע בראש הרשימה מדור ספרי ילדים ונוער 

 21 על ידיעת הארץ, 25 על הטבע, 31 מילונים, 35 ספרי שירה. אחרי זה 53ובמקום השלישי 

 במוזיקה, ועוד.

)                             .                                            ( 

 הגיעה אלינו להכיר  את שיטת הגידול במדגה אצלנו. המשלחת                        

 אנשים, פקידים, מומחים חקלאיים ומורים. במסגרת סיוריה למדו את בעיות המדגה מפי 25מונה 

 שמואל שריג, ביקרו והתרשמו בשטח המדגה, ומהקיבוץ.  

     .                                                         .                       (

                      1958). 

?                  

הודות לעבודה רבה ודאגה מסורה, התמדה ועקשנות של לא רבים, נחוג לפני שבוע "יום הילד" 

ובתי הילדים, פעוטונים וגנים צוידו במתקנים ובצעצועים יפים מעשה ידי החברים ובתי המלאכה 

ובבית. בליל שבת בילו הילדים והוריהם תחילה במשחקים על הדשא ואחר כך בסרט. בבוקר 

נערכה באולם התרבות שחרית עם השחקנית דליה פרידלנדר. במוצאי שבת הציגה לפנינו להקת 

 עמק בית שאן את האגדה "פלא רגיל" בבימוי רות חזן.

                                        -                          

                                                               

                                                 … 
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 ...  המשך

אכן מבצע נאה שבוצע על ידי מעטים למען הרבים. נקווה שיחזרו אצלנו לחוג את "יום הילד" 

בהיקפים גדלים והולכים והישגים רבים, למען שמחתם ותועלתם של הילדים שלנו - הענף היקר 

 בקיבוץ.

 )        (              )                                               ( 

הבציר החל בשעה טובה ובינתיים המחירים הם טובים מאוד. יש סיכויים שמצב זה יימשך כי רוב 

 משקי עמק בית שאן והירדן הקטינו את שטחי הכרמים.

 ד'(. 5 ד'(, פרלט )5 ד'(, אלפונס )20 ד'(, מלכה )18 ד' כרם: פנינה ) 48השנה יש לנו לבצור 

בימי יוני, ימי הבציר, ניתן לפגוש בשעות הבוקר המוקדמות מאוד,                   - 

חברים וחברות החוזרים או יוצאים לכרם, בבגדי עבודה ובנעלי עבודה מאובקות. אלה הם ותיקים 

העובדים כל השנה בעבודות אחרות ואילו מדי בציר הם חוזרים לטעום טעם שחר בנוף וענבים 

 קרירים מטל הלילה. 

 טון אשתקד. בשל שנות 170 טון לעומת 65 - לפי הפריחה ניתן לחזות יבול נמוך כ-       

הסירוגיות )יבול גבוה שנה אחת ויבול נמוך בשנה שאחריה(. נראה שיתחילו בניסיון לרסס את 

הפריחה על מנת למנוע סרוגיות. על ידי דילול בריסוס, מפנים מקום ליצירת פרי בעונה הבאה. 

מכל מקום מובטח פרי גדול יותר. הניסיון לניעור הזיתים ייעשה במסגרת יותר קטנה מאשר לפני 

 שנה, כשהתברר לנו שאין לנו עדיין כלי מתאים וידע מספיק.

)           ,              בחג מאה שנה למקווה ישראל / אהרון שורר                     

 :         .                 ,       "                                  ,              ,      

     ,        ,         ,            ,           ,         ,            ,          ,      

     ) 

 נפגשים 60-50-40זוהי חוויה שקוראים עליה בספר ורואים בסרטים ... שערו בנפשכם, אנשים בני 

לפתע, לאחר עשרות שנים, עומדים איש מול רעהו ומסתכלים ... בוחנים זה את זה ואינם מכירים. 

עד שאתה מזדהה בשמך ובשם משפחתך ואז פורצת "זעקת" תימהון וחיבוקים ולחיצות ידים 

 והתרגשות שאין לה מילים.

. ואילו בפגישה זו בחורשת מקווה ישראל 18-17כשסיימנו את לימודינו במקווה ישראל היינו בני 

כבר היינו בגיל "מבוגר" במקצת ... לפני כארבעים שנה סיימנו את ביה"ס החקלאי הזה ויצאנו 

הקיבוצי הראשון  להגשמה לגרעין 

היה הגרעין  של תנועתנו. זה 

שהקים את תל  עמל. 
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 ...  המשך

)?                               ( 

               /                      

 בהשוואה לחודשי מאי בשנים 1980איך היה חודש מאי 

קודמות? האם היה חם יותר, האם היה קשה יותר? כיצד 

נבטא זאת? האם נשווה את ממוצע המקסימום של החודש 

לממוצע הרב שנתי? אם זאת נעשה נמצא שהמקסימום 

 והמקסימום הממוצע 35.50 היה 1980הממוצע של מאי 

. מכאן שחודש מאי השנה היה חם 33.30הרב שנתי הינו 

 יותר מהממוצע. אבל, האם הוא היה גם קשה יותר?

 השנים האחרונות ונראה לי 15בחנתי את הנתונים במשך 

שקנה המידה הנכון לקביעה האם החודש היה קשה 

מקודמיו יהיה בהשוואת מספר הימים בהם הטמפרטורה 

                 1980    . מתברר שב400עברה את 

                             400       46.20. 

  השנים האחרונות.15בטבלה המצורפת הנתונים ל- 

 לתשומת ליבם של הורי החיילים/ות הנוסעים ע"פ הזמנת הצבא ליום –                    

 הורים, סיום קורס, סיום מסלול וכו', ועליהם להיעדר מהעבודה לשם כך.

 .          –על אותם הורים לרשום בדו"ח עבודתם 

 אין לוועדת בנים ימי עבודה העומדים לזכותה.

 

         /     -           

  . פתחנו בגן  גורו שני אתרים חדשים27.05.2010 -ביום ה

 בו ,חיות הבית ונקרא "חווה-אוסטרלית" האתר הראשון הוא אזור נרחב לליטוף

כבשי מרינו וגדיים.  יכולים המבקרים ללטף עיזים,

 במבנה זה מעופפים . ה"י הוא "הלורי, אשר ללא ספק הנו ייחודי בארץ,האתר השני

הנקראים "לורי קשת בענן" )זאת הודות לשלל הצבעים של נוצותיהם(.  עשרות תוכים

אשר עזרה לנו   אנדראה פוקנר,,אל פתיחת שני האתרים הגיעה שגרירת אוסטרליה

 שנה בהיותה מזכירה ראשונה בשגרירות. 16לפני  מאוד

נמרוד וגנר ומאור פרג הנעימו בשלושה קטעים מוזיקליים.  נגה תמיר,

 !החברים מוזמנים להגיע לגן וליהנות מהחידושים

 

 

                       
    400 

1980 46.3 6 
1979 39.6  
1978 41.2 2 
1977 40.7 1 
1976 38.7  
1975 45 2 
1974 39.5  
1973 39.5  
1972 38  
1971 39.7  
1970 45 7 
1969 44.7 4 
1968 41 2 
1967   
1966 41.3 1 
1965 39.3  
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 מרחבי הרשת –התחיל ונגמר בלבנון 

 ...        ג         ".       ש   "        ש    ג             :           ב   

 

 של יחידת הצנחנים שהוקמה כדי להילחם בחיזבאללהסיפורה 

.  של גולני שתתמחה בלוחמה נגד גרילה" אגוז"בסו  שנות התשעים הקימו בסיירת צנחנים יחידה מקבילה ל

עד לאירוע מטלטל של , עברו גיבוש מפרך ויצאו לפעילויות מבצעיות, לוחמים מצטיינים נאספו מכל החטיבה

שאחד מהם אפילו שכח שפעל  , עם השנים נותק הקשר בין חבריה. יחידת האם שהוביל בהמשך לפירוק

 כעת הסכימו בוגריה לשת  אותנו בחוויות מבפנים. בשורותיה בלבנון
       :28/05/20 

 

בסיירת הצנחנים במיוחד  1998/9יחידה מובחרת שהוקמה בשנים  היתה -לחימה נגד גרילה  פלגת - ג"פלנ

סיפורה של היחידה שפורקה כעבור תקופה קצרה לא פורסם עד היום וכמו הרבה  . כדי להילחם בחיזבאללה

נמחקה מההיסטוריה הצבאית ונשארה רק בזיכרון של האנשים  , ל מלבנון"דברים שקרו אחרי נסיגת צה

 .שהיו שם

שהקים ופיקד על היחידה ובהמשך   לידורעמית : חזרנו לשניים מהם, שנה אחרי שהוקמו ופורקו 20-יותר מ

 .ונבחר לצוות ההקמה 101שהיה לוחם בגדוד , רוטמןעל סיירת צנחנים וארנון 

שהוביל ליחידה  , ט צנחנים"אז מח, גרשון( רי'ג)יצחק ' מי שהחליט על הקמת היחידה הוא אלו  במיל

המתחדשת  " אגוז"סוג של קונטרה ליחידת , אם תרצו. שתתמחה בלחימת גרילה נגד חיזבאללה בלבנון

 .שלקחה מעט מההילה של היחידות המובחרות בצנחנים, בחטיבת גולני

הרצון של הפיקוד בחטיבת הצנחנים  . "ומסביר לידורמציין עמית , "אני לא בטוח שאגוז היה המודל"

שנכסה שטח משמעותי תקופה ארוכה  , הלוחמים פלגתהיה להגדיל את כושר השהייה בשטח של , ובסיירת

 ".על מנת לתפוס מחבלים, יותר

ן איתן  "בחטיבה מחליטים להקים את היחידה הזו תחת הגג של סיירת צנחנים בתקופת פיקודו של רס

 .מפקד הסיירת, ל"בלחסן ז

שמחתי שסימנו אותי  . "הוא ראה בכך חשיבות רבה, להירתם למשימה לידורט פנה אל עמית "כשהמח

לצר  פלגה בזמנים קצרים ליחידה כמו סיירת  . זה גם היה אתגר מקצועי ולא פחות מנהיגותי. לתפקיד

 ".צנחנים זה אירוע לא פשוט

צוות אחד . המטרה הייתה להקים צוותי לוחמת גרילה שכל אחד מהם יתמחה בגזרה ספציפית בלבנון

באופן כזה שגם ניתן יהיה להקפיץ אותם לביצוע או למארב בטווח זמן  , ריחן וצוות שני לרכס רמים-לעישייה

 .של שעות ולמשך זמן של ימים

ללא כל תהליכי התכנון  , כדי לעשות את זה במהירות. "כ הלוחמים"לצורך כך היו צריכים להגדיל את סד

ט החליט לבחור לוחמים מצטיינים מכל יחידות  "המח, והמיונים שהיו לוקחים סביר להניח מספר שנים

 .לידורמוסי  , "החטיבה

ומי שעבר את המיון יישלח להכשרה  , ח"בבאהוחלט לערוך להם מיון אחרי שסיימו את מסלול ההכשרה 

 .ייעודית ליחידה

צנחנים שמע   ג"פלנעל הקמת . היה אחד מאותם לוחמים מצטיינים שנבחרו לשלב המיונים            

 .101כ בפלוגת מסלול בגדוד "לראשונה כשהיה מ

.  רוטמןמשחזר , "וכשעברתי את הגיבוש נאלצתי להפסיק בגלל בעיה רפואית ר"בפלסתמיד רציתי להיות "

סוג של נפילת מתח  , ז"שבומהקו הראשון בלבנון ירדנו לאימון והמעבר הזה הביא אותי למצב שאני מרגיש "

 ".לשרות הצבאי ריסטארטכשאני חייב 

זוכר   רוטמן, משלו' אגוז'ט שרצה "רי המח'כשקראו לו ואמרו שהולכים להקים פרויקט מיוחד כיוזמה של ג

יש ארבע אימהות וכבר מדברים , זה היה אחרי אסון המסוקים ואסון השייטת. "שלא שאל יותר מדי שאלות

 ".חברה מהפלוגה 15בכל מקרה אמרו לי להתייצב בבסיס הסיירת בבית ליד יחד עם עוד . על נסיגה בכלל

מצא עצמו במצב מעניין כשהוא מתמיין ליחידה יחד עם כמה לוחמים שהיו פקודים שלו בפלוגת  רוטמן

נראה לי שגם בגלל החשאיות אבל לא  . אבל מחוץ לגדר, שצמודים סיירת בפריקסטיםשמו אותנו . "המסלול

 ".הפכנו לבן חורג של היחידה, רק

שטח הנחל לבדו נחשב . הוא את גיבוש הקבלה שעשו להם בנחל חילזון, אבל מה שהוא לא שוכח עד היום

 .ל בגלל מחדל חמור של מפקדיו"ז יוספינהרג שם לוחם הצנחנים אביתר  2019בשנת . לאתגר לא פשוט

 

 



   
  

  

 

 29 2020דוד יוני  -עלון קיבוץ ניר

 "      ש                      "

עם משקלים כבדים על הגב והרבה  ", הלוחמים לא קיבלו מזון או זמן שינה, באותו גיבוש ליחידה שהוקמה

ה מהסיירת שעשו עלינו כל מני פוזות וניסו לשבור 'באו החבר. "רוטמןנזכר , "מבחנים פיזיים ומנטליים

 ".פתחו לידינו קולה וציינו כל הזמן שאפשר לסיים את הקושי ולפרוש. אותנו

,  הצליחו לסיים אותו ומאלה נבחר מספר קטן עוד יותר 40הלוחמים שהתחילו את הגיבוש רק  80מתוך 

 .על כל צוות כזה פיקדו קצין וסמל מסיירת צנחנים. ג"הפלנכדי להקים את שני הצוותים הראשונים של 

צנחנים שהיה בדרך לפקד על  ח"באל ומפקד "אז סא, של כל הסיפור הוא יוסי בכר למנטורמי שהפך 

עם רזומה מרשים מלבנון כולל חיסול של לא מעט  , בכר נחשב אז כמו היום לאגדת צנחנים. יחידת מגלן

כולל , בסדרת האימונים שבכר העביר ללוחמים רוטמןנזכר , "זה כמו לפגוש את סגן של אלוהים. "מחבלים

 .מארבי דמה בלבנון

כמה  . שנכנסנו לתרגל בתוך כפרים אות"תצאימוני , בולדריםעשינו אימונים בלוחמת סבך ובלוחמת "

אומר  . מסביר ומכוון, כל אימון יוסי בכר עוצר. חודשים מאוד אינטנסיביים של לוחמת גרילה כהכנה ללבנון

  ".לנו למה אנחנו עושים כל דבר

כל אחד לוקח . "מסכם צפון, בנוס  הם עוברים את אחד משלבי ההכשרה הידועים לשמצה של הסיירת

התחלקנו לצוותים של . "מסביר רוטמן, "ג על הגב כולל מוקשי דמה"ק 50-40נשק ותיק של , וסט לוחם

בלי , לאחר מכן צריך לנווט ולהגיע לנקודות על ציר שלמדת מראש. שניים שהיו צריכים ללמוד את הציר

 ".קצינים ולוחמי הסיירת, ברקע נמצאים המלווים. רק מה שיש עליך, אוכל כמעט ואין מים

מדובר בהליכה שמתחילה בבת שלמה  . "ג"הפלנהלוחמים והקצינים מאתגרים את לוחמי העתיד של 

אז נרדמנו עד  , אני זוכר שאני והשות  שלי סיימנו ראשונים. מ"ק 120משהו כמו , ומסתיימת בארבל

 .בחיוך רוטמןנזכר , "שכולם הגיעו והקצינים של הסיירת לקחו לנו את הנשק

זה לא היה כזה  . באופן אישי הרגשנו יחידה מיוחדת"ומספר ש, משת  בתחושות של אותם הימים רוטמן

למשל אם היית צריך ללכת  . היינו מנותקים מהסיירת והרגשנו שהם מסתכלים עלינו מלמעלה, ברור

 ".כאילו הפילו עליהם תיק, הרגשת שהקצינים מהסיירת שפיקחו עלינו, לחדר אוכל, לנשקיה

אבל קיבלנו מהסיירת כל מה שהיינו  . אני לא יכול להגיד מה הרגישו הלוחמים"מוסי  ש לידורעמית 

 ".שלא החסירה מאתנו דבר, כל ציוד הלחימה שלנו היה מהסיירת. הכל, ציוד לוגיסטיקה, צריכים

ואז מתרחש אירוע טרגי שצרוב עד היום בהיסטוריה של חטיבת הצנחנים וככל הנראה הוביל בהמשך  

הגבול של רצועת  )מעבר לקו אדום " צמצום טווח"סיירת צנחנים יוצאת למבצע . לפירוק של היחידה

 ".בור'גקלעת "במקום שנקרא ( הביטחון בלבנון

צירפו  , אחרי שאיתן בלחסן נפל. "ל ועוד תשעה נפצעים"באירוע נהרגים שלושה קצינים בהם גם בלחסן ז

מה שנדרש ממני הוא להשלים את ההכשרה ובעיקר  . "לידורנזכר עמית , "ג"הפלנאותי להיות המפקד של 

 ".להכניס אותם לפעילות מבצעית אחרי נהלי קרב ומודלים

,  אותו מבצע קשה המשפחהאחריבאדיבות : צילום | ל"ן איתן בלחסן ז"רס. נפילתו טלטלה את היחידה

אני אישית הלכתי ללוויה של דוד גרנית  . יצאנו להלוויות. העירו אותנו וסיפרו מה קרה בלבנון: "נזכר רוטמן

 ".זו כבר הייתה הלוויה השלישית שלי בשירות. שהכרתי עוד לפני הצבא

הוא כלל לא זכר שיצא למארבים . הדחיק את תקופת לבנון שלא הייתה פשוטה רוטמןבמשך השנים 

עם חלקם הוא  , של חלק מבוגרי היחידה הוואטסאפהצטר  לקבוצת  ורוטמןהזכיר נשכחות  הראיון. בלבנון

 .שנים ויותר 20מדבר לראשונה מזה 

 מרחבי הרשת –התחיל ונגמר בלבנון 
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רק שאז קיבל הודעה מאחד  , ג"הפלנעד אותו הרגע הוא היה בטוח שלא יצא למארבים בלבנון במסגרת 

זו הייתה סגירת  . "אפילו מספר שיש לו תמונות שלו ממארבים בלבנון. החברים שאומר לו שהיה גם היה

 .רוטמןאמר , "מעגל וחיבור מדהים

הפעילות האחרונה שאני  . הפלגה נכנסה לפעילות מבצעית הולכת ומדורגת"משת  מהצד שלו ש לידור

סגרנו  , שם גם זיהינו מחבלים ובגלל שהם היו מחוץ לטווח, השתתפתי בה הייתה כבר על קו אדום

 ".עליהם מעגל אש באמצעים אחרים

יצאנו כמו כל . "נהרגו שלושה מחבלים, הערכה היא שבהיתקלות הזו שבה הם עשו שימוש גם במטענים

בהתחלה מארבים רגילים ", לידורמוסי  , "היחידות המיוחדות בתקופה הזו למארבי היטמעות ממושכים

 ".כמו של כל יחידה שתפסה מוצב ואז זה התעצם למבצעים עמוקים וממושכים יותר

 

לא ברור כמה זמן בדיוק פעלה  , ל ולא במשרד הביטחון"לא בצה, שכמעט ואין תיעוד לסיפור הזהמכיוון 

לא ברור למה הוחלט לפרק את  , בנוס . חודשים עד שנה 8בוגריה מדברים על טווח זמן של . היחידה

 .כמעט שנה לפני הנסיגה, 1999אוגוסט -בחודשים יולי, הפלגה

ל היוו גורמים "יחד עם נפילתו של איתן בלחסן ז, העזיבה של יוסי בכר ליחידת מגלן, ככל הנראה

יישארו בסיירת   ג"הפלננקבע שקצינים שהיו אמורים לפקד על הצוותים של . משמעותיים בסיבה לפירוק

בניגוד למה שקרה אז  . במקום קצין שנהרג בצמצום טווח ואחד נוס  שנפצע שם, כמפקדי צוותים

 .בצנחנים סרבו להביא קצינים מבחוץ, ביחידת אגוז

 

חלק נשארו בסיירת ואחרים יצאו לקורסי  , חלק מהלוחמים השתחררו מהצבא, פורקה ג"שהפלנאחרי 

המשיך להתקדם אחרי הלימודים ובמלחמת לבנון   לידורעמית . פיקוד או שחזרו ליחידות המקור שלהם

 .השנייה הוא היה המפקד של סיירת צנחנים

משכו אותי להיות סמל מחלקת  . "101הוא חזר למסייעת של גדוד , משת  שאחרי פירוק היחידה רוטמן

סיפר  , "כשאני כמה חודשים לפני שחרור' לטחון צעירות'כמובן שלא שכחו לתת לי , (רובה צלפים)ברט 

 .בחיוך

זה  . הגעתי לשם בסו  הקו השני בלבנון והספקתי לתפוס כמה מארבים שסיפקו עוד חוויות מעניינות"

"  סורר"למעט , רוטמןשישה אחים יש במשפחת ". הבופורבמוצב , קרה כשבמקביל גם אחי נמצא בלבנון

 .חלקם קצינים, כולם שירתו ביחידות המובחרות של הצנחנים, ל"נח ן"חה-אחד שהלך ל

 נהרגו שניים מחברי , לימים

 .  ג"הפלנההקמה של צוות 

 שהיה  ל "אוריאל מלכה זכלאי 

 ס ונהרג  "שבשל קצינים בקורס 

 ,ל"זארליך  ואלעדהכרמל באסון 

 ונהרג   ג"בפלנצוות שהיה סמל 

 שרות המילואים  בזמן בתאונה 

 .המובחרת 98באוגדה שלו 

 הכתבה הזו אנחנו  את 

 .מקדישים לזכרם

 

 

 מרחבי הרשת –התחיל ונגמר בלבנון 

          ג              
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 רוני בקל –עסקים /יזמים/ענפונים

 בקיבוץעצמאים  ענפונים

 
יפה של חברים כמות  בהחלט, עסקים פרטיים ששוכרים מקום לצורך עבודה  30 –בקיבוצנו כ יש 

 .שמתפרנסים מהענף שלהם
 .האלוהעסקים  סביבחברים נוספים שעובדים ומועסקים , יש להוסיף לכמות זו של חברים 

,  שכירות, הנהלת חשבונות, כלבו –עסקים אלו נותנים תעסוקה בכסף לעוד אנשים במעגל היותר רחב 
 ..'וכומוניציפאלי 

 .מאיתנוהקיבוץ לא מפסיד 
 .  הקיבוץ כלפיאני חושב שאנו צריכים להיות מיוצגים בתוך איחוד עסקים קטנים 

 .לנו גם זכויות לא רק חובותיש 
 .הקטניםלעצמאים  רצינותגם המדינה התחילה להתייחס ביתר . צריך לבדוק מה הזכויות שלנו

שאנו שוכרים הם לא המקומות  שרוביש לקחת בחשבון . יש שמועה שהולכים לעלות את מחירי השכירות
 .ברמה גבוה 

 .הנדרשהמינימום למעשה מספק את , מזגניםלא מספק , שירותיםלא מספק תמיד  המשכיר
שעקב העלאת המחיר חלק  יקרה שלא , מחיריםאני מבקש ממוסדות המשק לחשוב עוד פעם על העלאת 

 .לסגור ייאלצו מהשוכרים 
 .לא חזר לתקופה שלפני הקורונהעדיין בעיקר שהשוק 

 רוניבקל                                                                                                     

 
 :  תגובת שחם מנהל הקהילה

 . בעלוןזה פורסם ...תעריפי השכירות הם לא שמועהעליית 
 .הקהילהשל הנהלת החלטה 

 
 !שלום להנהלה

 . והמתרחש הקןרהמהנהלת הקיבוץ חוסר בשיתוף באינפורמציה על אני מרגישה 
 .  דוח ישיבות מזכירות הקהילה הנהלת הקהילה הנהלה כלכלית  בחירת בעלי תפקיד וכדומהלמשל 

 . לכלאינו תחליף  הקהילנטלצערי . זה התכווץ לדוח מקוצר ביותר בעלון הקיבוץ אחת לחודשכל 
 .... המחכה גם היא לתשובה יותר משנהשאלה  -ולסיום 

 .  במרכז הקיבוץ מבנה גדול ביותר המיועד לגני ילדיםנבנה 
 (. דומני למעלה משנתיים) ? כךהמבנה עומד בשיממונו זמן רב כל מדוע 
 .למשיבתודה 

 
 :תגובת שחם מנהל הקהילה

 .  כל מה שיש עובר לעלון –לגבי פרסומים ודוחות מהנהלת הקהילה והמזכירות 
 .לא היו ישיבות ולכן לא היו דיווחים מגופים אלובתקופת הקורונה 

  
עוד אין סמל מעון  , אבל. סיום בניית הגן והמסירה הייתה באוגוסט שנה שעברה –לגבי הגן החדש 

 .כעת אושר תקציב והגן יפתח בספטמבר. ולא תוכנן תקציב לריהוט וציוד( המועצה מטפלת)
  

 ?  למה שואלים את ההנהלה שאלות דרך העלון ולא ישירות, השאלה היא
 

 חנה מאירי –שאלה להנהלה 
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 ...משלנו

  תמרפיצה /מתוק כתמר

 
   .מגוונות לפי בקשתכם וטעמכם עם תוספות ממגוון פיצות להנותתמר הכהן מזמינה אתכם 

מכורים  /י צעירי הקיבוץ שאוהבים"וחלקן כבר קיבלו שמות ע, הפיצות של תמר ידועות ומוכרות
 :קבלו אותם. לפיצות ויש להם את הפייבוריט שלהם

 
 :  ספיישלים

 .)גידול עצמי)טרי בזיליקום , שום, בצל, בולגרית,עגבניות : פמלהפיצת הבית 
 .פיצה בטטה פטריות(: דניאל לייזרש "ע)פיצה לייזר 

 (.חריף)פיצה אננס ובצל (: יונתן פזש "ע)וני 'גפיצה 
 (.פרטים שמורים במערכת)פיצה מגוונת ולא כשרה (: דניאל קרונרש "ע)פיצה קרונר 

 .תוספות לבחירהמגוון עוד ו
 :אצל תמר תוכלו להתפנק גם ב

 קפה ואייסברד 

 קייצישייק פירות 

 (בהזמנה מראש) אמפנדס, משפחתיים/אישייםקישים 
 סלט יווני

 ... ועוד ,עלים, שרי, קינואה, עדשים -מראש סלטים בהזמנה 

 (בהזמנה מראש) ואלפחורס  אישיותעוגות יומולדת  ,אירועלכל וקינוחים  עוגות
 ...ועודהולדת   סדנת בצק סוכר לימי, סדנת שוקולד, לבנות יחד תפריט לאירוע קטןניתן 

 
  5860304-050   -פשוט תתקשרו , אל תהססו
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 הדר ועופר בהרי –" צוציק"מתכון מבית 

 !שלום לכולם
 .קלות להכנה -מנחמות והעיקר , במתכון לעוגיות לימון נימוחותמפנקים אתכם 

  
 -מצרכים 

 גרידה מלימון אחד גדול

 ביצים 2

 כוס סוכר 3/4

 שקיות סוכר וניל 2

 כוס שמן

 וחצי כוסות קמח   2

 שקית אבקת אפיה

 קערה קטנה עם חצי כוס סוכר  

  
 -אופן ההכנה 

 .מעלות 200-למחממים תנור 
 ,  בקערה טורפים היטב את הביצים

 .וגרידת הלימוןהסוכרים 
 .מוסיפים את השמן וטורפים שוב

 ומערבבים עם האפייה מוסיפים את הקמח ואבקת 

 .עץ או מריתכף 
 .מערבבים עד לקבלת תערובת אחידה

  
 .בסוכר אשר בקערהאותו לוקחים מהתערובת ומגלגלים לכדור וטובלים , עם כפית

 .מהשניהס״מ אחת  3מסדרים בתבנית ברווחים של 
 .העוגיות מקבלות גוון זהוב עדין, דקות 8אופים 

 !ותהנו... תנסו לחכות שיתקררו לגמרי, זהו
 !ושנדע ימים טובים ובריאים, בהצלחה
 בהרימשפחת 

 
 "פינצטה"

 בפינצטה מגוון טיפולי פנים
 טיפול פיגמנטציה

 אפרורי ועייף/ מיועד לעור נפול -ינג'טיפוליאנטיאייג
 בני נוער   -טיפולי אקנה

 לפני אירועים משמעותיים -טיפולי יופי
 י רופא "הנעשים ע -ולי אסתטיקה[טיפ

 פיסול אף, בוטוקס, (הרמת קו לסת)פיסול פנים , בוסטר למרקם העור, מילוי קמטים
 הקפאת שומן

 מחטים -מזותרפיהטיפולי 
 .חלק מהטיפולים נעשים עם מכשור וחלק ללא

 
 ��ותושבים משלמים פחות , קיבוץחברי                                                                                                   
 050-7803628: לפרטים                                                                                                  

 
  
 

 :תכשירים נמכרים מחברות
 אמריקאי/ גרמני -ביופפטיקס

 גרמני -גרנדלר "ד
 אמריקאי -יקה'דרמלוג
 ישראלי -ביופור

 שוויצרי -טיאוקסאן
 
 
 

 רבטלאמירה  –קליניקת בוטיק  –פינצטה 
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 שירים שכתבו רעיה מורגן ובני פרג –זמן קורונה 

 (ימי קורונה)                פ"ערב יום העצמאות תש
  

 ואין הימים כתיקונם אלא אחרים

 במקומותינו וגם בשדות זרים, כאן

 מאוד נרצה היום נס ודגל להרים

 כי אנו בני שבעים ושתיים ועודנו צעירים

  
 תוקף ולא מרפה, אך צל המגפה רודף

 כיסוי ליד ועוד מחסום לאף וגם לפה –השגרה 

 אל נא תהיה נרפה, ירדה גזרה בעת הזאת

 פה-זו תורה שבעל, תורה אחרת –השנה 

  
 עלו הזיכרונות, ע"התושבאת שינינו 

 איך בימים של פעם היו כאן עקרונות

 תקופות יפות ומרנינות, וכן, היו זמנים קשים

 לבנות ולהיבנות  -כך אומרים  –תמיד ידענו יחד 

  
 שינוי –אפשר לומר  –בקיבוץ עברנו מהפך 

 למעטים עינוי, לרוב החברים עשה רק טוב

 שומעים מעט גינוי, למדנו עם הטוב לחיות

 עוסקים פה בפינוי בינוי, במקום מבנים קורסים

  
 וירוס זה המשתלט לצד הסגר וגם בידוד

 גילה בקהילה רוב יופי והיפה מוצא עידוד

 שניים יחד ולחוד, בהתנדבות בני נעורים

 על קוצו של יוד, סבים, תומכים בדור הורים

  
 תוך בהלת המגיפה צמחה תפחה לה ממשלה

 אך המפלצת בשלה, רצינו משהו אחר

 במקום ברכה יצאה קללה, בלעם הפוך –התוצאה 

 באינשאללהאולי בפעם הבאה נצליח ונסיים 

  
 מאיר גלמן –וקרא כתב                                      

שאריות מיום  : דבר העורכת
צולם  -קורונה /העצמאות

,  והוקלט על ידי אמיר גלמן
ביתם של מאיר גלמן  ליד 

וחיה קורן כאשר ברקע 
מניפות את דגל הנכדות 
 ..המדינה
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 לזכר חברינו

 ...  המשך

 תמוז -סיון  -אייר  -יוני  -לזכר חברינו 
 תאריך עברי תאריך פטירה שם הנפטר

 ה"ג סיון תרצ"כ 24.6.1935 צבי לוקה

 ד"א סיון תש"י 2.6.1944 לילה-רחל פליקצו

 ה"תמוז תש' ב 13.6.1945 משה גולדוונדר

 ה"א תמוז תש"י 22.6.1945 יהודה מרקוס

 ו"סיון תש' ל 29.6.1946 טוביה ארטל

 ו"סיון תש' ל 29.6.1946 יעקב גלזר

 ה"ב סיון תשכ"י 12.6.1965 בתיה לבני

 ו"תמוז תשכ' א 19.6.1966 ענדה טייכמן  

 ז"ו אייר תשכ"כ 5.6.1967 אריה סושקס

 ז"ח אייר תשכ"כ 7.6.1967 גיורא אשכנזי

 ז"ח אייר תשכ"כ 7.6.1967 אהוד רפמן

 ט"תמוז תשכ' ו 22.6.1969 יהושע פדון

 ה"ח סיון תשל"כ 7.6.1975 אהרון יכין

 מ"ט סיון תש"י 3.6.1980 מנקה מלכה פרנקל

 מ"תמוז תש' ג 17.6.1980 יונה סגל

 ה"ב סיון תשמ"כ 11.6.1985 צינברג( לושק)אליעזר 

 א"ז תמוז תשנ"י 29.6.1991 יצחק גייסט

 ב"ג סיון תשס"כ 3.6.2002 צבי בהיר

 ב"תמוז תשס' ז 17.6.2002 פישל סער

 ב"תמוז תשס' ח 18.6.2002 זלמן ברקאי

 ב"תמוז תשס' כ 30.6.2002 גורן( ציפורה)פנקה 

 ז"ד סיון תשס"כ 10.6.2007 שלמה הכהן

 ז"ד סיון תשס"כ 10.6.2007 סוניה גלמן

 ח"ג טיון תשס"כ 25.6.2008 עידית פדון
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 ל"ז( פנקה)גורן ציפורה  –לזכר חברינו 

 ל"ז( פנקה)דף הנצחה לגורן ציפורה 
 (ב "כ תמוז תשס  -(     )  30/06/2002 - 31/12/1912)
 
 

 :יהושע לוריאמאת 
 .וזה היה שמה המקובל( ל"שורר ז פנקה" )פנקה השחורה"להבדיל מ" הלבנה פנקה"אצלנו קראו לה 

,  טרנופולמהעיר  1933היא הגיעה אלינו כבר בראשית , הראשונים שהגיעו לקיבוץ תל עמל" מסד"מעולי  היתה פנקה
 .השתלבה מיד בחיי הקיבוץ בנדבורנהאחרי הכשרה . גליציה

הזמינה לאכול  , אישה טובת לב וקיבלה כל אחד בסבר פנים יפות היתהאמה , אביה היה פועל בניין. הוריה גרו בתל אביב
שני אחים נוספים  . שעבדה בצבעות, חיה, ואחות צעירה לפנקהארבעה אחים היו . פ שהיה רחוק משפע"אע, אל שולחנם
 .ל"נפטרו בחו

מקובלת מאוד בקבוצת הבניין   היתההטייחות . חרוצה ולמדה עבודות בניין כמו טיח וריצוף, בחורה מיוחדת היתה פנקה
מטפסת על  , נעים היה לראותה כבחורה בעלת צמות בהירות המתנופפות על ראשה ובידיה כף טייחים. שלנו ברמת גן

הרזה התגברה על   פנקהאך , יום עבודה כזה במשך שמונה שעות היה בוודאי לא קל. סולם ומטייחת בקפידה את הקירות
כאשר עברנו לבית אלפא לא מאסה בפרנסות שנדרשו אז  . לגאוות הקיבוץ בהתמדתה המקצועית היתההיא . כל קושי

שאטה עם  -בעבודה קשה בסלילת כביש מרחביה , ואחר כך. משק בית ועוד, הפצת עיתונים בעפולה: מהבחורות
 .כל זאת לפני העלייה על הקרקע. הבחורים

אהבה קריאת ספרים ושמיעת מוזיקה ואחרי העבודה מצאה עיסוקים תרבותיים כמו טיפול בספרייה שהיא  פנקה
אולם הספרייה ההיא נשרפה יחד עם חדר האוכל בדלקה  . ממוקמת בחדר האוכל במחנה שלנו בבית אלפא והיתההקימה 

 .מקרית יחד עם תקליטיית המוזיקה ורק הפטפון ניצל
מאות אווזים לבני כנף שטו בלהקות על  . למשק בהקמת ענף האווזייה פנקהתרומתה של  היתהאחרי עלותנו על הקרקע 

שהיה שט בסירה  ( מעולי טהרן)זכור לנו יעקב גפן . ולעת ערב היו אוספים אותם לסככות שלחוף הנחל האסיפני גלי נחל 
לפעמים היו מטיילות  . היו מטילות ביצים ודוגרות עליהן, שם מצאו מזון ומנוחה, על פני הנחל ומגרש את האווזים לחוף

בסוף התברר . ובנשפהיא ראתה את הענף כעין ממלכה שלה והתמסרה לה בלב . אוספת את הביצים היתה ופנקהעל החוף 
 .לפנקהזה היה משבר נפשי . נשארו רק הצילומים האטרקטיביים. שהענף אינו רווחי והוחלט לחסלו

שם  . היא קיבלה חדר קטן בקומה העליונה בשביל הספרייה, אחרי חדר האוכל, כאשר בנו את המגדל העגול מבטון
 .לאט גדלה הספרייה עד אפס מקום, אך לאט, התייחדה עם הספרים המעטים שהקיבוץ תרם מתקציבו

הועברה הספרייה מהמגדל לאולם החדש , 1971בשנת , ובו הקומה העליונה ייעודה לספרייה" יד לבנים"כאשר הקמנו את 
הספרן המומחה בהכנת הספרייה על  , ל"ז צינברגכאן המקום להזכיר את אליעזר . הספרנית פנקהעברה גם  ואיתה

 .כספרנית פנקהשנים רבות כיהנה . הריהוט שבה
כך בכל . מסורה להם כמנהגה והיתהאחד התפקידים הזכורים היה הטיפול במתנדבים והיא יצרה קשר מיוחד עמם 

 .תפקיד שלקחה על עצמה
וייאמר לזכותה שבני משפחתה ובעיקר  . לבית הבריאות כאשר כוחותיה לא עמדו לה יוותר פנקהברבות השנים עברה 

 .נהגו לבקר אצלה לעתים תכופות, מהדור הצעיר
 חברה ממייסדי הקיבוץ   היתהעל כי ! יהי זכרה ברוך. נפטרה בשיבה טובה פנקה

 רבות בדרכה היא כאישיות מיוחדת במינהשתרמה 
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1 2 3   4   5   6 

7     8           

9     10   11   12   

13   14     15       

  16               

17         18     19 

20       21     22   

        23   24     

25           26     

 מאוזן

 (3)קוף המעיינות , ביחד  1

 (5)קים מה שלא ברור למפה  4

הפגינו נגד קוק למשל ששומר על חום גבוה   7

(5) 

 מאונך  3ראו   9

 (2-4)גדול  המלחין הורה לשניים בצער 10

 (4)עיר בקו המטען  13

 (4)אלף בבני יוסי וגברי  15

 (7)מספיק ודי תפסו תנומה השחצנים  16

 (  4)...הפיוט הרגשי 17

 (4) את הגבול –חבל  –בין ביקורת  18

 (  2-4)מניחים את החלק האחורי כדי לעזור  20

 (4)מאכל כורדי באי  22+24

 (5)( מ)מרקיב באי סדר את הטלגרף  23

 (5)בנצח יש לי הרגשה שננצח  25

 (3)התבואה של איתן  26

 מאונך

 (4)עם ציפוי לשונא ישראל  ביחד  1

 (7)חושב ודג מערבי שיש בהם המון נקבים  2

 4))נהר יוצא מפי דבר מה , מאוזן בקו 9+3

 (3)סרדין ששב ונבל   4

 (4)? יש צבע במים כשהם מסדרים עניינים 5

 (4) ?אקספרס סחלב 6

 (6) טפשיםשאין בהם  הם חושבים 8

 (6)זה אני בשפה שכזו ? נתן? אבא 11

 (2-5)בלא קרב נפל חלל ונשאר רחוק  12

 (6)לא חולה בגל של המלאך  14

 (4)ששב והוסר מהירושה  דיאלקט 17

 (4)ורוקח את הבלש  רוקח 19

 (3)גמל חושב שזו עזרה לנזקקים  21

 (2)מאוזן  22ראו  24

 אורי קלס –תשבץ הוריקן 
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 לקטנים ולגדולים, לנכדים, המדור לילדים
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 להעתיק או לעשות כל שימוש אחר ללא אישור, לשכפל, אסור להפיץ, כל הזכויות שמורות, עלון פנימי      

ילדי גן 
ניצן  

צופים  
בליקוי  
 החמה
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 להעתיק או לעשות כל שימוש אחר ללא אישור, לשכפל, אסור להפיץ, כל הזכויות שמורות, עלון פנימי      

 2020בית התרבות בתהליך השיפוץ יוני 

 2019בית התרבות השרוף ביום השריפה אוקטובר 


